
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                           

a vzdelávanie zo dňa 28.novembra 2023 

 

 

Miesto zasadnutia: Kultúrny dom Párovské Háje 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 6 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, obyvatelia mestskej časti Párovské Háje 

 

 

Program:  

 

1. Otvorenie  

2. Možnosti zriadenia materskej školy v mestskej časti Párovské Háje  

3. Diskusia členov Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  

    a vzdelávanie s prítomnými obyvateľmi na tému zriadenia materskej školy v tejto lokalite 

    v prípade záujmu a dostatočného počtu detí  

4.  Záver 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

  

 

Priebeh zasadnutia: 

  

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila spoločné zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“) s obyvateľmi 

mestskej časti Párovské Háje. Predstavila obyvateľom prítomných členov komisie a vedúcu 

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre PaedDr. Máriu Orságovú.  

 

 

K bodu 2/ 

Možnosti zriadenia materskej školy v mestskej časti Párovské Háje 

RNDr. Rácová predstavila hlavný bod spoločného zasadnutia – stretnutie s obyvateľmi tejto 

mestskej časti (ďalej len „obyvateľ/obyvateľka“) a prediskutovanie možností zriadenia 

materskej školy v tejto lokalite v prípade, že bude dostatočný počet detí, ktoré by mohli 

navštevovať materskú školu v mieste svojho bydliska. Uviedla, že v mestskej časti sa 

nachádza budova, ktorá bola pred niekoľkými rokmi využívaná ako centrum zdravia pre deti 

materských škôl v meste Nitra. Deti sem veľmi rady chodili a trávili tu jeden a viac dní. 

Budova ostala po pandémii Covid – 19, kedy mali školy a školské zariadenia prerušenú 

prevádzku, prázdna a  nevyužitá. Po obhliadke sa zistilo, že budova je vo výbornom stave, 

priestory sú vyhovujúce a je na ďalšom zvážení, ako ju využiť. Sú dve možnosti – pokračovať 

v jej využívaní materskými školami z mesta na ozdravné pobyty detí alebo v prípade potreby 

zriadiť tu materskú školu pre miestnych obyvateľov. Demografická krivka stúpa, stúpa aj 

individuálna bytová výstavba v tejto lokalite, je tu dobrá dostupnosť a blízkosť mesta, preto 

bolo zvolané toto spoločné stretnutie s miestnymi obyvateľmi a členmi komisie, ktorá má 



veľký záujem na riešení tohto problému a tiež požiadavky na zriadenie materskej školy, ktorú 

predkladá na zasadnutia mestského zastupiteľstva pani poslankyňa za predmetnú mestskú 

časť Ing. Jarmila Králová, PhD.. Komisia si preto chce vypočuť názory, návrhy, predstavy 

miestnych obyvateľov a potom by sa hľadali spoločné riešenia, za akých podmienok by tu 

bolo možné zriadiť materskú školu. Je potrebné uviesť niekoľko problémov – prvý problém 

je, že ak rodič prihlási dieťa do materskej školy, dieťa musí potom materskú školu 

navštevovať (nie len sporadicky podľa potreby alebo nenastúpi vôbec), druhým problémom 

je, že v priestoroch centra zdravia nie je možné zriadiť jednotriednu materskú školu, lebo ten 

počet detí by nedokázal financovať prevádzkové a personálne náklady (materská škola je 

financovaná na počet detí z podielových daní obce a poplatkov rodičov). Tretia možnosť je 

nadviazať na predchádzajúce centrum zdravia a pokračovať v ozdravovacích pobytoch detí 

nitrianskych materských škôl – aby bola budova plnohodnotne využitá. Vyzvala prítomných 

občanov, aby sa vyjadrili k jednotlivým uvedeným možnostiam. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že máme údaje o počte detí v tejto lokalite, ale je veľmi dôležité 

poznať názor rodičov. 

 

 

K bodu 3/ 

Diskusia členov Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a 

vzdelávanie s prítomnými obyvateľmi na tému zriadenia materskej školy v tejto lokalite 

v prípade  záujmu a dostatočného počtu detí  

Obyvateľ – vyjadril presvedčenie, že aj keď ešte v súčasnosti možno by nebol dostatočný 

počet detí pre materskú školu, ale časom by sa to určite naplnilo. 

Obyvateľka – podotkla, že má skoro štvorročné dieťa a motivuje ho, že pôjde do škôlky, 

okrem toho má aj menšie dieťa, preto by privítali škôlku v tejto mestskej časti.  

Obyvateľ – hovoril o svojich problémoch s presunom  s dieťaťom. 

Obyvateľ – požiadal o stav naplnenosti materských škôl v meste a potom sa vyjadrí. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že pokiaľ by mesto neprijímalo deti z okolitých obcí, mali by 

sme dostatočné kapacity, legislatíva však nedovoľuje neprijať tieto deti. Tým, že máme aj deti 

z obcí a priľahlé obce na svoje deti neprispievajú (financie sú z podielových daní obcí, kde je 

zohľadnený aj počet detí s trvalým pobytom v obci), mesto musí asi 3 milióny  € doplácať na 

materské školy. V prvom rade sa snažíme umiestniť deti z mesta, máme materské školy 

rozdelené na spády, v tejto lokalite nie je materská škola, ale máme ju zaradenú k spádovej 

materskej škole v Nitre. Ďalším problémom je, že deti sú vzdelávané podľa školských 

vzdelávacích programov určených pre konkrétnu vekovú kategóriu, preto pri jednotriednej 

materskej škole so zmiešanými deťmi – 3 až 5 – 6-ročnými by to bolo problém realizovať. 

Budova bývalého centra zdravia je pripravená, ale pokiaľ by sa nenaplnila domácimi deťmi, 

nemôžeme ju doplniť deťmi z okolia, lebo mesto už nechce ďalej doplácať. Ďalší problém 

vidí v tom, že ak by to bola jednotriedka, v  priestoroch centra zdravia podľa kapacity je 

možné umiestniť 18 detí. Na ten počet legislatíva vyžaduje 2 učiteľky a podľa predpísaného 

úväzku učiteľky materskej školy by mohla byť prevádzka len do 16.00 h. V prípade, že by 

rodičia nestíhali vyzdvihnúť svoje dieťa do tej doby, požadovali by predĺženie prevádzky a to 

vzhľadom na úväzok by museli byť 3 učiteľky zamestnané. Tým vzrastú finančné náklady 

a ten nízky počet detí ich nedokáže vyfinancovať.  

RNDr. Rácová – dala otázku, že v prípade jednotriednej materskej školy by tam bola aká 

veková kategória? 3–4–5-ročné deti? Bol by to problém vzdelávací, personálny, organizačný, 

ekonomický a záležalo by na mestskom zastupiteľstve, ako by sa k tomu postavilo.  

p. Turba – upresnil, že sa snažíme vysvetliť situáciu a hľadáme varianty, ako pomôcť. 

Obyvateľka – podotkla, že má tri malé deti a nevie iné riešenie navrhnúť. 



PaedDr. Orságová – uviedla, že len vysvetľovala možné problémy, zamýšľame sa, ako by to 

mohlo fungovať. Jednotriedka nie, tak hľadáme iné možnosti.  

Ing. Králová, PhD. – hovorila o svojej dlhoročnej angažovanosti zriadiť v tejto mestskej časti 

materskú školu z pozície poslankyne na zasadnutiach mestského zastupiteľstva. Obvolala asi 

12 obcí, kde majú jednotriedky a majú tam zmiešané triedy, pokiaľ vie, aj v meste Nitra sú 

v niektorých materských školách zmiešané triedy, napr. MŠ Dobšinského. Vie, že 

dobudovanie ďalších priestorov by trvalo minimálne dva roky, zatiaľ deti vyrastú. Problém je 

aj to, že keby dali deti do mesta do škôlky a išli by ich zobrať na obed domov, nemajú spoj, 

ktorým by sa dostali do Párovských Hájov v čase obeda. Tiež, pokiaľ by žiadali škôlku 

v meste pri svojej práci - tam, kde pracujú, nedostanú ju tam.  

PaedDr. Orságová – nesúhlasila s tým, že v meste sú spojené triedy, kde by boli 3 až 6-ročné 

deti spolu vzdelávané. Navrhla pokračovať v hľadaní riešení.  

RNDr. Rácová – uviedla, že podľa požiadavky pani poslankyne Ing. Královej, PhD. by mala 

vzniknúť v budove bývalého centra zdravia materská škola od 1.9.2024. Mesto v súlade 

s legislatívou podá na MŠVVaŠ SR žiadosť o jej zaradenie, ale bude tu 20 detí a mesto bude 

doplácať na prevádzku a personál. V budove centra zdravia sa nezmestia dve triedy, ktoré by 

utiahli prevádzku, na prístavbu sú potrebné financie a tá je časovo náročná. Teda - keď 

chceme jednotriedku, nepostačia normatívy, 20 detí tam do budovy nevojde, prístavba je 

drahá, ale mala by jedno riešenie – využiť túto budovu kultúrneho domu s úpravami. Treba 

nájsť deti a uvažovať o využití hornej časti budovy kultúrneho domu. 

Obyvateľ – zdôraznil, že sú potrebné dáta – počty detí, najprv by sa urobilo pre menšie deti 

v budove centra zdravia, väčšie deti by išli do kultúrneho domu.  

p. Turba – podotkol, že nevieme ešte, pre akú vekovú skupinu to chceme – podľa toho, 

koľkoročné deti sa prihlásia.  

PaedDr. Orságová – vysvetlila, že to dofinacovanie nie je také jednoduché. Máme havarijné 

stavy v materských školách, keby sme to neopravili, museli by sme niektoré zatvoriť 

Obyvateľ – navrhol, že by sa malo hľadieť aj do budúcna. Lokalita sa rozrastá a neskôr by 

tam mohla byť aj základná škola. Mali by sa využiť všetky možnosti.  

RNDr. Rácová – privítala tento návrh, v rámci výziev Plánu obnovy a odolnosti by sa mohlo 

niečo pre budúce obdobie využiť, aby sa pomohlo tejto lokalite. 

Ing. Králová, PhD. – zopakovala navrhované alternatívy – otvoriť jednu triedu v budove 

centra zdravia a po prípadnej rekonštrukcii premiestniť deti do kultúrneho domu. Zaujímalo 

ju, prečo je potrebné mať tam tri učiteľky, keď v iných obciach stačia dve. 

RNDr. Rácová – vyzvala prítomnú pani riaditeľku MŠ Dolnočermánska, ktorá je zároveň aj 

členkou komisie, aby priblížila prevádzkovú dobu materskej školy a jej rozvrhnutie v rámci 

úväzku učiteľky. 

p. Plevková – vysvetlila, že v prípade prevádzkovej doby materskej školy v čase od 6.00 h do 

16.30 h by dve učiteľky nepokryli celú prevádzku svojimi úväzkami. Myslí si, že na dedinách 

majú prevádzkovú dobu od 7.00 h do 16.00 h a vtedy stačia dve učiteľky. 

PaedDr. Orságová – doplnila, že preto rodičia dávajú do mesta deti, lebo nestihnú ich do 

16.00 h vyzdvihnúť v mieste bydliska. 

RNDr. Rácová – uviedla, že počet učiteľov teda závisí od ich pracovnej doby, resp. doby 

prevádzky materskej školy, k tomu je potrebné pripočítať upratovačku, kuchárku, pripočítať 

náklady na energie, ale základom je, aby tu tie deti boli. Spomenula nedávny prípad v obci 

Cabaj-Čápor – časť Nový Cabaj, kde na základe rozsiahlej bytovej výstavby zriadili 

súkromnú materskú školu a nakoniec ju museli zatvoriť, lebo nemali deti. Rodičia ich vozia 

do mesta, kde majú prácu. Ak teda tu bude záujem, budeme to riešiť. Vyhlásime zápis a ten 

musí preukázať záujem obyvateľov o materskú školu.  

PaedDr. Orságová – prezentovala údaje o počtoch narodených detí v Párovských Hájoch za 

posledné roky z evidencie obyvateľstva.  



RNDr. Rácová – zopakovala, že kultúrny dom má kapacity, horné priestory sa nevyužívajú. 

Obyvateľ – prejavil záujem o materskú školu podľa navrhovaných možností – v centre 

zdravia jedna trieda, v kultúrnom dome druhá trieda. Podotkol, že mnohí obyvatelia nemajú 

nahlásený trvalý pobyt v Párovských Hájoch. 

RNDr. Rácová – navrhla, aby by sa urobil zápis a potom by sme začali riešiť miesto zriadenia  

materskej školy. Vyzdvihla však význam centra zdravia, v ktorom pobyt je pre deti 

z paneláku veľkým zážitkom. 

p. Plevková – opísala proces vytvorenia centra zdravia pre deti z materských škôl v meste, 

ktoré suplovalo školu v prírode. Chodili sem na niekoľkodňové ozdravné pobyty v prírode. 

Ísť do klasickej školy v prírode mimo Nitry bolo pre deti, rodičov, ale aj pedagógov 

problematické. Deti si takto vyskúšali svoju samostatnosť a pobyt bez rodičov na istý čas, ale 

v prípade potreby neboli rodičia ďaleko. Ešte doplnila, že tí rodičia, ktorí už majú staršie deti 

v základných školách v Nitre, dávajú už deti automaticky do materských škôl do Nitry.  

RNDr. Rácová – zdôraznila, že musíme zistiť všetky požiadavky a potom budeme hľadať 

riešenie. 

Mgr. Pauličková – uviedla, že sleduje situáciu a postoje obidvoch strán, chápe argumenty 

obidvoch strán, ale základná myšlienka by mala byť riešiť otázku predovšetkým s ohľadom 

na potreby dieťaťa. Návrh pani predsedníčky spraviť zápis detí do materskej školy považuje 

za konštruktívny krok, prostredníctvom ktorého sa získajú dáta o počte detí, rodičia ktorých 

by mali záujem o materskú školu v danej lokalite, čo vníma ako východziu bázu pre ďalšie 

riešenie situácie. Upozornila,, že v materskej škole sú deti vo veku od 2,5 roka až po 6, 

niekedy až 7 rokov (to v prípade pokračovania v plnení povinného predprimárneho 

vzdelávania) a je veľký rozdiel medzi vývinovou úrovňou a teda i potrebami detí 2,5-ročných 

a potrebami 7-ročných detí. Vytvorenie optimálnych podmienok pre saturovanie potrieb 

a primeranú stimuláciu vývinu detí pri tak výrazne heterogénnej skupine  - z hľadiska veku 

detí je náročné a diskutabilné.  

Ing. Králová, PhD. – skonštatovala, že podľa materiálu, ktorý mala k dispozícii, v centre 

zdravia by bolo také isté personálne zloženie ako v materskej škole. Uvidíme, aký bude 

záujem.  

RNDr. Rácová – podotkla, že mala predložený materiál z odboru školstva, ako fungovalo 

centrum zdravia.  

Obyvateľ – zaujímal sa, prečo bolo zrušené centrum zdravia. 

PaedDr. Orságová – vysvetlila, že sa uskutočnila kontrola z útvaru hlavného kontrolóra, ktorá 

navrhla v rámci prijatých opatrení dať existenciu centra zdravia do súladu s legislatívou. 

Začalo sa to riešiť, ale prišlo pandemické obdobie, tak sme to zatvorili. Súčasná legislatíva už 

umožňuje zaradiť to pod materskú školu.  

p. Turba – zdôraznil, že akákoľvek bude alternatíva, budeme sa snažiť v rámci možností riešiť 

aj Párovské Háje, aby sme pomohli občanom. 

Obyvateľ – informoval sa, že nakoľko zápisy do materských škôl sú v máji, či sa otvorí trieda 

v centre zdravia?  

RNDr. Rácová – uviedla, že po zápise, kde sa zistí aj vekové zloženie detí, sa rozhodne, kde 

sa otvorí trieda.  

PaedDr. Orságová – doplnila, že urobí sa zápis do tejto škôlky už v januári, ale musí byť 

záväzný, lebo od toho sa budú odvíjať ďalšie kroky. 

Obyvateľka – pýtala sa, ako sa potom rozhodne? 

RNDr. Rácová – zdôraznila, že všetko bude komunikované v obyvateľmi. 

Obyvateľka – podotkla, že bude záležať aj od rodičov, či si budú chcieť dať dieťa do 

zmiešanej triedy kvôli vekuprimeranému vzdelávaniu. 

RNDr. Rácová – odporúčala zadať pri zápise aj otázku, či rodičia súhlasia, aby ich dieťa 

navštevovalo heterogénnu – vekovo zmiešanú triedu. 



K bodu 4/ 

Záver 

RNDr. Rácová – zhrnula závery stretnutia komisie s obyvateľmi Párovských Hájov – pripraví 

sa zápis a bude sa navzájom komunikovať o ďalších možnostiach. Poďakovala všetkým 

prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                    RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie  


